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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tervez a kormány a kuruzslók kiszűrése 
érdekében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Régi  és  a  társadalom  egésze  szempontjából  is  veszélyes  probléma  hazánkban  is  a  kuruzslók,
csodadoktorok, csalók fellépése. A kétségbeesett betegek, illetve segíteni szándékozó családtagjaik
megtévesztésével,  különböző  látványos  felépülést  és  gyógyulást  ígérő  terápiákkal  nem  csak
anyagilag okoznak komoly kárt, hanem egyes esetekben éppenséggel állapotromlást is idézhetnek
elő  beteg  embertársainkban.  Ezért  is  támogattuk  tavaly  decemberben  azt  a  törvénymódosító
csomagot, amelyet ennek a tevékenységnek a visszaszorításával indokolt a kormány. Mind az eddigi
tapasztalatok,  mind  a  pszichológiai  szakmából  megfogalmazott  vélemények  alapján  azonban
továbbra  is  fennáll  a  veszélye,  hogy  a  valódi  kuruzslókat  továbbra  sem  tudja  ez  a  törvényi
szabályozás  érdemben  kiszűrni.  Ráadásul  a  pszichoterápia  fogalmát  kizárólag  az  egészségügyi
törvényben szabályozzák, így a szélesebb értelemben pszichológiai kezelést végzők egy részében,
akiket  nem  véd  egy  az  Orvosi  Kamarához  hasonlóan  szabályozott  rendszer,  aggodalmak  is
megfogalmazódtak a terápiás kezelésük jogszerűségére vonatkozóan. Megítélésem szerint a kérdés
aktualitása a  magyar  lakosság mentálhigiéniás  állapota miatt  kiemelkedő társadalmi  fontosságú,
ráadásul  az  úgynevezett  rutinesetek  kezelése  a  világ  fejlett  országainak  többségében  nem  a
pszichiáterek  és  a  magasan  képzett  pszichológusok  feladata,  hanem  az  úgynevezett  alacsony
intenzitású eljárások keretében történik.

Mindezekre tekintettel kérdezem a Tisztelt Miniszter Urat, milyen további intézkedéseket tervez a
kormány  a  kuruzslók,  az  auralátók,  a  „tévén  keresztül  küldöm  az  energiát”  típusú  csalók
kiszűrésére? Mit tervez a kormány a teljes pszichológus szakma tevékenységének szabályozott és
ellenőrizhető működtetése céljából, hiszen jelenleg csak a klinikai pszichológusok tagozódnak az



Orvosi Kamara rendszerébe?

Várom érdemi válaszát!
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